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městský úřadleden 2025

starosta Libor Slavík

SLOVO STAROSTY
Vážení a milí spoluobčané,

nacházíme se na prahu nového roku a dříve, než se do 
něj naplno pustíme, tak bych vám chtěl poděkovat za 
velmi pozitivní ohlasy na prosincovou dronovou show. 
Jsem moc rád, že se vám tato akce líbila a důstojně za-
vršila loňské oslavy 65. výročí vzniku našeho města.

Uplynulý rok byl plný výzev, ale také krásných okamžiků. 
V minulém čísle zpravodaje jsem přinesl přehled toho, co 
se nám podařilo zrealizovat v loňském roce. V roce 2025 
nás opět čekají nové příležitosti, projekty a události, na 
které se všichni můžeme těšit. V rámci prosincového za-
sedání zastupitelstva byl schválen stěžejní dokument, 
a to rozpočet města pro rok 2025. Základními parametry 
rozpočtu jsou plánované příjmy ve výši 227.300.000 Kč, 
plánované výdaje ve výši 264.100.000 Kč a rozpočet je 
vyrovnán zapojením kladného hospodaření z uplynulé-
ho roku. Navíc máme stále k dispozici dostatek volných 
zdrojů k realizaci potřebných investic či údržby našich 
nemovitostí. Pozitivem je také skutečnost, že na rok 
2025 mírně navyšujeme rozpočet našim základním ško-
lám i prostředky na veřejnou finanční podporu v oblasti 
sociálních služeb, kulturních, sportovních a volnočaso-
vých aktivit.

V rozpočtu jsou zahrnuty výdaje na tyto investice či do 
údržby našich budov:
– Dokončení energetických úspor formou EPC projektu
– Splašková kanalizace – III. etapa Butovice
– Novostavba budovy dětské skupiny
– Pořízení další techniky pro technické služby
– Projektová dokumentace na modernizaci areálu letního 
stadionu
– První etapa výměny oken v budově zámku a další eta-
pa restaurátorských prací
– Další etapa rekonstrukce chodníků na území města
– Projektová dokumentace na budování nových parkova-
cích míst na území města
– Investiční příspěvek školám na obnovu vybavení tříd
– Další etapa rekonstrukce střechy starého zámku
– Plánovaná údržba a větší opravy našich škol, bytových 
a nebytových prostor
– Oprava podlahy v garáži hasičské zbrojnice Butovická

Zastupitelé města 
v rámci prosinco-
vého jednání také 
schválili obecně 
závaznou vyhláš-
ku, která upravuje 
poplatek za ko-
munální odpad. 
Bohužel neustále 
rostoucí ceny za 
svoz a likvidaci 
odpadů a nadá-
le se zpřísňující 
pravidla pro uklá-
dání směsného 
k o m u n á l n í h o 
odpadu na skládky 
nás bohužel nutí přesunout část nákladů i na naše ob-
čany. Pokud bychom měli promítnout všechny náklady 
do každoročního poplatku, pak by tento musel být ve 
výši cca 1.300 Kč. Nicméně zastupitelé rozhodli stano-
vit základní výši poplatku na částku 960 Kč a současně 
rozhodli o tom, že tento poplatek nebude v následujících 
dvou letech navyšován a zůstane stejný v letech 2025 
i 2026. Abychom mohli zvrátit trend s navyšováním po-
platku, budeme chtít po vás větší aktivitu v třídění odpa-
du a věřím, že většina našich občanů tuto situaci pochopí 
a bude k třídění přistupovat zodpovědně.

Milí spoluobčané, dovolte mi, abych vám do roku 2025 
popřál hodně zdraví, štěstí, lásky a úspěchů ve všech 
oblastech vašeho života. Ať vás po celý rok provází 
radost, pohoda, přátelství a spokojenost v rodině i v prá-
ci. Nechť je nový rok pro nás všechny inspirací k dosa-
žení nových cílů a splnění přání. Vážím si každého z vás 
a těším se na další společné chvíle, které nám rok 2025 
přinese. Studénka je díky vám místem, kde má smysl žít 
a také tvořit naši budoucnost.

Libor Slavík
starosta

Z JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA MĚSTA STUDÉNKY
Poslední zasedání zastupitelstva v roce 2024 proběhlo 
5. prosince ve velkém sále Městského úřadu Studénka. 
Na programu jednání byly tyto záležitosti:

Zastupitelstvo rozhodlo:
– o vystoupení města Studénky ze Sdružení pro rozvoj 
Moravskoslezského kraje, z. s.,
– vrátit dotaci ve výši 372.500 Kč, poskytnutou z rozpoč-
tu Moravskoslezského kraje na realizaci projektu PD – 
Cyklostezka Studénka – Albrechtičky, v souladu s pod-
mínkami dotační smlouvy z důvodu nesplnění podmínek 
pro čerpání dotace,
– směnit pozemky v k. ú. Butovice ve vlastnictví měs-
ta Studénky a XXX a uzavřít směnnou smlouvu s tím, 

že XXX uhradí městu Studénka rozdíl v cenách pozemků 
ve výši 23.000 Kč bez DPH,
– směnit pozemky v k. ú. Butovice ve vlastnictví měs-
ta Studénky a společnosti ForTest, s. r. o., a uzavřít 
směnnou smlouvu s tím, že společnost ForTest, s. r. o., 
uhradí městu Studénka rozdíl v cenách pozemků ve výši 
110.520 Kč,
– zveřejnit záměr uzavření smlouvy o budoucí kupní 
smlouvě s obsahem prodeje částí pozemků v k. ú. Stu-
dénka nad Odrou, mezi městem Studénka jako budoucím 
prodávajícím a Povodím Odry, státním podnikem, jako 
budoucím kupujícím, a to za účelem realizace stavby 
Odra, Studénka – zprůchodnění jezu km 47,090, stavba 
č. 5760,
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– zveřejnit záměr prodeje pozemku parc. č. 884/2 – ostat-
ní plocha o výměře cca 104 m2 v k. ú. Studénka nad Od-
rou za minimální cenu 104.000 Kč bez DPH, tj. 1.000 Kč/
m2 bez DPH,
– prodat pozemek parc. č. 15/6 – zahrada o výmě-
ře 1 188 m2 v k. ú. Nová Horka za celkovou cenu 
2.120.000 Kč, určený k výstavbě rodinného domu, a uza-
vřít kupní smlouvu mezi městem Studénka jako prodáva-
jícím a XXX jako kupujícími,
– udělit výjimku z vnitroorganizační směrnice 
č. SM/22/2011/MHÚM Pravidla prodeje nemovitostí for-
mou výběrového řízení tzv. obálkovou metodou, zveřejnit 
záměr prodeje pozemků v Nové Horce určených pro vý-
stavbu rodinných domů formou veřejné soutěže dle sta-
novených pravidel, za cenu 1.760 Kč/m2 a u výměr, které 
jsou umístěny v ochranném pásmu elektroenergetického 
vedení za cenu sníženou na 900 Kč/m2, a zřídit komisi 
pro veřejnou soutěž za účelem prodeje pozemků v Nové 
Horce v lokalitě u zámku.

Zastupitelstvo vydalo:
– obecně závaznou vyhlášku města Studénky, kterou se 
stanoví školské obvody základních škol zřízených měs-
tem Studénkou,
– obecně závaznou vyhlášku města Studénky o stanove-
ní obecního systému odpadového hospodářství ve Stu-
dénce,
– obecně závaznou vyhlášku města Studénky o místním 
poplatku za obecní systém odpadového hospodářství,
– Zásady pro odměňování a poskytování náhrad a dal-
ších plnění členům Zastupitelstva města Studénky a pro 
odměňování členů výborů zastupitelstva města a komisí 
rady města.

Zastupitelstvo schválilo:
– pravidla poskytnutí finanční podpory v rámci Výzvy 

vyhlášené na základě Rozhodnutí ministra životního 
prostředí k Zajištění pomoci domácnostem postiženým 
povodněmi po 12.09.2024, v souvislosti s tlakovou níží 
Boris, zřízení pracovní skupiny pro hodnocení žádos-
tí občanů a darovací smlouvu na poskytnutí finanční 
podpory,
– rozpočet města Studénky pro rok 2025 a pověřilo 
v souladu se zákonem o obcích Radu města Studénky 
ke schvalování rozpočtových opatření v plném rozsahu 
pro rok 2025,
– zařadit do rozpočtu pro rok 2025 výdaje, které byly 
součástí rozpočtu pro rok 2024 a jejichž realizace, vy-
účtování a úhrada přechází do roku 2025,
– střednědobý výhled rozpočtu města Studénky na ob-
dobí let 2026–2030.

Zastupitelstvo vzalo na vědomí:
– zprávu o plnění 5. střednědobého plánu rozvoje sociál-
ních služeb a souvisejících aktivit města Studénky,
– informaci o plnění rozpočtu města Studénky 
k 30.09.2024,
– zápis z jednání finančního výboru Zastupitelstva města 
Studénky z 28.11.2024 včetně jeho doporučení schválit 
rozpočet města Studénky pro rok 2025 a schválit střed-
nědobý výhled rozpočtu na roky 2026–2030,
– zápis z jednání kontrolního výboru Zastupitelstva měs-
ta Studénky ze dne 16.10.2024,
– kontrolu plnění usnesení a úkolů předešlých zasedání 
Zastupitelstva města Studénky.

Plné znění usnesení najdete na webových stránkách 
města www.mesto-studenka.cz.

Libor Slavík
starosta

PARTICIPATIVNÍ ROZPOČET 2024 – REALIZACE NÁVRHŮ
V roce 2024 město Studénka v rámci rozpočtu vyčlenilo 292.600 Kč na projekty podané občany města v rámci parti-
cipativního rozpočtu. Z podaných návrhů po provedení všech potřebných úkonů byly k realizaci vybrány tyto tři:

Oživení prostoru u budovy Kotvice (výsadba trvalkových záhonů)
Původně se v přístupové ploše k objektu budovy Kotvice nacházely jehličnany, které již neodpovídaly novodobým 
požadavkům na vzhled zeleně. S projektem na oživení prostoru přišel žadatel pan Jakub Till. Shodou náhod jeden 
z jehličnanů byl odstraněn po kalamitě v červnu 2024.

Při realizaci záměru bylo přihlédnuto k již založeným trvalkovým záho-
nům a stávající zeleni u městského úřadu, aby se tato zeleň a prostory 
před Kotvicí propojily. Vymezené plochy (2 čtverce o rozměrech 4 x 4 m) 
jsou navrženy jako kompaktní smíšené záhony trvalek, travin a cibulo-
vin, které budou tvořit souvislou podsadbu pod solitérními listnáči Prunus 
serrulata Kanzan (sakura), zasazenými uprostřed každého čtverce. Ty-
též kultivary sakur se nacházejí i v okolí městské úřadu a nám. Republi-
ky. Postupné nakvétání rostlin vysazených pod sakurami zahájí na jaře 
vysoké okrasné česneky v bílé a fialové barvě, v létě bude následovat 
vykvétání trvalek v barevné kombinaci oranžovo-žluté a modré barvy 
v zastoupení perovskie a třapatek, které doplní neutrální plochy s výsad-
bou nižších travin – vousatce.

S výběrem vysazovaných druhů rostlin a dřevin nám pomohli místní zahradní architekti a k vlastní realizaci bylo při-
stoupeno až na podzim z důvodu sázení cibulovin, které se nejlépe ujímají v tomto období.

Realizace výsadby stála celkem 79.757,15 Kč vč. DPH.

foto před a po
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Meteostanice města Studénky
Naše město se od podzimu letošního roku pyšní novou technologií, která zlepší sledování místních povětrnostních 
podmínek. S tímto projektem přišel žadatel pan Petr Brož.

Na střeše městského úřadu byla nainstalována moderní meteostanice, která nabízí 
široké spektrum měření, a to teploty a vlhkosti vzduchu (předpověď možného vzniku 
mlhy), atmosférického tlaku, směru a rychlosti větru (informace nejen pro zemědělce, 
ale i pro milovníky sportů), srážek (měření množství deště, což je cenný údaj pro za-
jištění správné péče o vegetaci v okolí).

Kromě měření poskytuje meteostanice poměrně přesnou až 6hodinovou předpověď 
počasí. Díky tomu lze efektivněji reagovat na změny počasí a předejít nepříjemnostem 
spojeným s náhlým zhoršením podmínek. Data z meteostanice budou sloužit nejen 
ke sledování aktuálního počasí, ale také k dlouhodobé analýze klimatických změn 
v naší oblasti. Občané mohou hodnoty využít například při plánování výletů, zahradních prací nebo při přípravě na 
nepříznivé povětrnostní podmínky.

Celkové náklady na pořízení a instalaci meteostanice činily 37 359,97 Kč vč. DPH.

Všichni občané mají možnost sledovat aktuální data z meteostanice online na webové stránce: www.meteo-pocasi.
cz/maps/cz/moravskoslezsky/1885-meteostanice-studenka/.

Dobíjecí stanice pro elektrokola
Žadatel pan Lukáš Vlk přišel s projektem na vybudování dobíjecí a servisní stanice pro elek-
trokola, jejíž realizaci se podařilo uskutečnit na podzim letošního roku.

Dobíjecí stanice ve Studénce se nachází před vstupem na přírodní koupaliště na ulici Sjedno-
cení. Je vybavena čtyřmi prodlužovacími nabíjecími kabely (1x Bosch, 1x Schimano, 2x Ba-
fang – univerzál) pro nabíjení elektrokol, elektrokoloběžek, čtyřmi uzamykatelnými skříňkami 
s digitálními zámky s automatickým odemknutím po 2 hodinách, v každé skříňce jsou umístěny 
3 USB kabely (USB1, USB2 a Apple) pro nabíjení mobilních telefonů a tabletů, kompresorem 
včetně tlačítka start-stop pro huštění pneumatik a sadou servisních klíčů.

Realizace vyšla na 106.653,00 Kč vč. DPH.

Věříme, že se všechny uskutečněné projekty přispějí ke spokojenosti občanů i návštěvníků města.

Jiří Švagera
místostarosta

ZMĚNY V ODPADOVÉM HOSPODÁŘSTVÍ VE STUDÉNCE
V třídění odpadu vás čekají změny k lepšímu
Od příštího roku začnou obyvatelé rodinných domů třídit plast, papír a bioodpad jinak. Budou je třídit v pohodlí domo-
va díky popelnicím, které od nás dostanou. U bytových domů přibydou hnědé popelnice na bioodpad.

Třídění v rodinných domech bude snazší
Pokud žijete v rodinném domě, ušetříte čas, protože už nebudete nosit papír, plast 
ani bioodpad do sběrných hnízd. Doma je vytřídíte do vlastních popelnic, které vám 
zdarma zapůjčíme. Po vás budeme požadovat pouze to, abyste do jednotlivých 
popelnic ukládali odpad dle určené specifikace a v den svozu naplněnou popelnici 
vystavili před dům a svozová společnost se už o vše postará za vás. Svoz popelnic 
pak již bude bez dalších dodatečných poplatků.
Podrobné informace o tom, kdy popelnice dostanete a co je potřeba udělat, vám 
včas dáme vědět. Čtěte proto náš zpravodaj a sledujte Facebook města.

Bytové domy začnou třídit bioodpad
Chceme, aby třídění bylo snadné a dostupné i pro občany z bytů. Aktuálně proto pracujeme na proměně sběrných 
hnízd, upravujeme počty popelnic a přidáváme další. Nově v nich najdete hnědé popelnice, do kterých budete moci 
vyhazovat bioodpad (například zbytky a slupky z ovoce a zeleniny, skořápky z ořechů, kávovou sedlinu, zeminu z kvě-
tináčů apod.).
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Kromě snadného třídění ušetříme
Cílem těchto novinek je usnadnit vám třídění, aby odpad zbytečně nekončil v černé popelnici a poté na skládce. 
Skládkování je totiž nejdražší způsob likvidace odpadu a je to jeden z důvodů, proč je naše odpadové hospodářství 
stále ve ztrátě. Například v roce 2023 jsme dopláceli 5.680.930 Kč, tj. 632 Kč na každého občana! Za to bychom 
mohli zrekonstruovat další chodníky a cesty ve městě.

Čím víc opadu vytřídíme, tím 
víc snížíme výdaje na sklád-
kování a ušetřené peníze pak 
můžeme investovat do rozvoje 
našeho města. Zároveň nám 
vzroste odměna od společnosti 
EKO-KOM, která nám také po-
může snížit ztrátu.

Děkujeme všem občanům, kteří poctivě třídí odpad.

Renáta Knoppová
pověřená řízením odboru místního hospodářství a údržby majetku

STŘÍPKY Z ČINNOSTI MĚSTSKÉ POLICIE – LISTOPAD 2024
Záhadné noční ticho
Na začátku listopadu se MěP vydala na výpravu za hlučným občanem. Strážníci dostali 
oznámení o rušení nočního klidu hlasitou reprodukovanou hudbou. Když dorazili na místo, 
zjistili, že je již klid. Soused, který neměl v plánu čekat, vypnul rušiteli jistič a triumfálně pro-
hlásil, že problém je vyřešen a hlídku MěP již nebude potřeba.

Pes jako vandal
Další den byl v okolí Dělnického domu hlášen nepořádek, který oznamovatelka připsala 
neznámým vandalům. Kamery však odkryly pravdu – velký pes převrátil popelnici, rozházel 
odpadky a hledal něco k snědku. Následně hlídka kontaktovala úklidovou četu a ta uklidila 
vše, co chlupatý vandal rozházel.

Světla na zámku
Večer 11. listopadu zaznamenali strážníci další výzvu. Zaměstnankyně zámku v Nové Horce oznámila, že vidí svět-
la a postavy ve druhém patře zámecké budovy. Pochopitelně měla podezření na zloděje. Naštěstí strážníci hned 
neřešili situaci omezením svobody na místě se nacházejících osob, ale vše si v klidu prověřili. Zjistili, že se jedná 
o řemeslníky a malíře, kteří zde prováděli rekonstrukci a z časových důvodů museli zůstat v práci až do večerních 
hodin. Toto potvrdil také kastelán tohoto zámku.

Noc s agresivním pacientem
Později téhož večera vyrazili strážníci asistovat zdravotnické záchranné službě 
k agresivnímu pacientovi. Tento byl nejen agresivní, ale i vyzbrojen sekerou 
a předávkován prášky na spaní. Hlídka chránila posádku záchranné služby. 
Nakonec musel být muž připoután k lehátku a za doprovodu policie převezen 
do nemocnice.

Rvačka u Tesca
Večer 29. listopadu se městská policie zapojila do řešení rvačky opilých výtržníků u prodejny Tesco. Policista z Ob-
vodního oddělení PČR Studénka byl na směně sám, a tak uvítal pomoc strážníků. Společně situaci uklidnili, a to bez 
použití donucovacích prostředků, což je skvělý důkaz dobré kooperace obou složek.

Jakub Urbánek
zástupce velitele Městské policie Studénka

ilustrační fotografie

ilustrační fotografie
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POSTUP DO OKRESNÍHO FINÁLE I PRO STARŠÍ CHLAPCE ZŠ BUTOVICKÁ
Ve čtvrtek 21. listopadu dostali šanci i starší kluci, aby předvedli své florbalové dovednosti a schopnosti na florbalovém 
turnaji v Bílovci.

Prvním soupeřem jim byli žáci ze ZŠ Sjednocení, které porazili jasným 
rozdílem 7:1. Druhým družstvem v měření sil byli kluci z bíloveckého 
gymnázia, kteří už byli mnohem vyrovnanějším soupeřem, ale i ty 
jsme nakonec porazili 3:2 a vyhlíželi nejtěžší tým celého turnaje. Tím 
byli kluci ze sportovní školy Komenského Bílovec a hned od úvodu 
zápasu bylo jasné, že tento zápas bude o celkové prvenství. Rychlé 
nohy, aktivní pressing a dohrávání všech soubojů bylo až do samé-
ho konce zápasu. Na světelné tabuli v tu chvíli svítilo skóre 3:2 pro 
ZŠ Butovická a týmový pokřik po zápase se již nesl celou halou. 
Poslední zápas proti ZŠ Dlouhá z Nového Jičína už si kluci pohlídali 
a vítězstvím 3:1 si dokráčeli pro prvenství a postup do okresního 
finále, které se uskutečnilo 28. listopadu v Kopřivnici.

Velké díky za úspěšnou reprezentaci naší školy patří celému týmu ve složení:
brankář – Nikolas Kaňa
obrana – Lukáš Jurek, Sebastian Paruza a Matyáš Grulich
střed hřiště – Dominik Holub a Lukáš Šneberk
útok – Filip Prák, Vítek Kyjovský, Ondřej Polleč, Max Kantor, Tomáš Horák

Mgr. Jan Neubauer
za ZŠ Butovická

 

PŘEDVÁNOČNÍ JARMARK 2024
Ve čtvrtek 28. listopadu se naše škola rozezněla zpěvem vánočních písní v podání sboru 
žáků a byl tak zahájen již tradiční předvánoční jarmark. Na návštěvníky čekaly tvořivé dílny 
i prodejci ve vánočně vyzdobených třídách. Ve druhém patře se mohli příchozí občerstvit 
v kavárně a cukrárně, která nabízela nejrůznější dobroty od rodičů i paní Věry Dostalíkové. 
Děti se mohly také vyfotit u profesionální paní fotografky a pořídit si tak sadu vánočně ladě-
ných snímků. Tentokrát se na jarmarku i nadělovalo. Žáci ve školní družině vyrobili koberec, 
jehož příběh ztvárnili v představení napsané děvčaty z 8. třídy. Návštěvníci přispěli dobro-
volnou částkou a na konci byl vylosován nový majitel koberce. Veškeré vybrané peníze pak 
byly věnovány tělesně hendikepovanému Václavu Bajgarovi z Pustějova.

Chtěli bychom touto cestou poděkovat našim sponzorům: SEMPER CORPORATI-
ON, s. r. o., Mary´s cakes paní Věry Dostalíkové, řeznictví H+H, s. r. o., Hladké Životice, 
farmě Kublák Fryčovice a Picadu cz, s. r. o., Nový Jičín. Dále pak patří velký dík p. M. Němotové za cukroví i jmelí 
a rodičům, kteří přispěli občerstvením do naší kavárny a pomohli s obsluhou, a také žákům a pedagogům podílejícím 
se na organizaci.

Mgr. Lenka Školová
ZŠ Butovická

 

STUDÉNECKÁ LAŤKA
V úterý 10. prosince se již tradičně konala na ZŠ Butovic-
ké meziškolní sportovní soutěž ve skoku vysokém. Sou-
těže se zúčastnily: ZŠ Butovická, ZŠ Františka kardinála 
Tomáška, ZŠ Sjednocení, ZŠ T. G. Masaryka Bílovec. Tě-
locvična byla plná skvělé soutěžní atmosféry a všechny 
výkony byly opravdu vyrovnané.

Dívky mladší 
1. místo = Michaela Buzková
2. místo = Nella Smutková
3. místo = Eliška Ficová
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Dívky starší
1. místo = Hanka Mičunková
2. místo = Aneta Krejčířová
3. místo = Markéta Böhmová

Chlapci mladší
1. místo = Jakub Baričík
2. místo = Erik Žůrek
3. místo = Robin Kováč

Chlapci starší
1. místo = František Zbořil
2. místo = Erik Rehák
3. místo = Tadeáš Binar

Všem soutěžícím moc gratulujeme a těšíme se na další 
rok!

Adéla Korabečná
Mgr. Jan Neubauer

 

PF  2025 Mnoho štěstí a úspěchů
v novém roce

Vám přejí

zaměstnanci a žáci školy
ZŠ Studénka, Butovická 346

www.butovice.cz

 

 
 

 

 

CHCETE, ABY SI VAŠE DĚTI ZKUSILY NA VLASTNÍ KŮŽI 

JAKÉ TO JE BÝT ŠKOLÁKEM?  

  JAKÉ TO JE BÝT SPOLEČNĚ VE TŘÍDĚ S OSTATNÍMI DĚTMI A PANÍ UČITELKOU?  

  JAKÉ TO JE OPRAVDU SE UČIT?  

  JAKÉ TO JE RADOVAT SE Z PRVNÍCH ŠKOLNÍCH ÚSPĚCHŮ VAŠICH DĚTÍ…?      

 PŘIJĎTE A OCHUTNEJTE PRVOTŘÍDNÍ ŠKOLNÍ KOKTEJL S PANÍ UČITELKOU MGR. EVOU NEUBAUEROVOU 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

OCHUTNÁVKA 1. TŘÍDY 
PRO PŘEDŠKOLNÍ DĚTI A JEJICH RODIČE 

KDE: ZŠ BUTOVICKÁ – 1. STUPEŇ – 3.A TŘÍDA, PŘÍZEMÍ 

KDY: V ÚTERÝ 14.1.2025 V 16:00 HODIN 
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ADVENTNÍ JARMARK V JEDNIČCE
Advent v Jedničce tradičně zahajujeme jarmarkem, který má v naší škole již dlou-
holetou tradici. Přivítali jsme rodiče, žáky, ale i širokou veřejnost.

Zahájení akce má své místo na školní zahradě, kdy při punči mohli návštěvníci 
zhlédnout kulturní vystoupení našich prvňáčků, ale i zpěv druhostupňových žáků. 
Vrcholem venkovní části bylo slavnostní rozsvícení vánočního stromu, který zdobí 
naši školní zahradu. Pak už mohli návštěvníci akce vstoupit do školy, kde je čekaly 
rukodělné drobné dílničky. Někdo tvořil, další nakupovali knihy, jiní jen tak nasávali 
atmosféru adventně vyzdobené školy u občerstvení. Letošní ročník zpestřila i vý-
stava hraček a her našich babiček. Zájemci se mohli vyfotit ve vánočně vyzdobe-
ném fotokoutku či si zakoupit žáky vyrobené svícny či adventní věnce.

Letošní adventní jarmark měl jedno specifikum. V tento den jsme slavnostně spustili školní Instagram #jednickacte, 
#naplnoasradosti, kde doporučujeme knihy pro žáky 2. stupně i rodiče, které stojí za přečtení.

Poděkování patří nejen všem žákům a zaměstnancům školy za přípravu a realizaci celé akce, ale i rodičům ze spolku 
rodičů, kteří se každoročně aktivně zapojují do průběhu celé akce.

Vaše Jednička

OTEVŘENÁ ŠKOLA V RÁMCI PROJEKTU POMÁHÁME ŠKOLÁM K ÚSPĚCHU
Na konci listopadu proběhla v naší škole Otevřená škola pro spolupracující školy v rámci projektu Pomáháme školám 
k úspěchu. Celá akce byla složená ze 3 propojených součástí společného profesního učení zaměřených na Dílnu 
čtení, Dílnu psaní a Čtení v oborech. Dopolední blok a odpolední blok průvodcovali učitelé naší školy a pomáhali tak 
účastníkům do větší hloubky pochopit smysl dílen čtení, dílen psaní i to, jak se dá přemýšlet o textech v oborech. 
V prostředním bloku jsme otevřeli šest vyučovacích hodin, které připravovali a vedli vždy dva učitelé naší školy. Po 
otevřené hodině následovala reflexe vyučovací hodiny. Tento formát je nezbytný pro další profesní učení účastníků, 
ale i průvodců lekce.

Projekt Pomáháme školám k úspěchu je pro naši školu klíčový nejen pro další profesní učení pedagogů, ale i pro 
naše všechny žáky tak, aby se učili naplno a s radostí.

Milan Stiller
ředitel školy

LISTOPADOVÉ AKTIVITY V ZŠ SJEDNOCENÍ
Devítky na výukovém programu Žít normálně
Obdrželi jsme zajímavou nabídku zúčastnit se interaktivního výukového programu s cílem zprostřed-
kovat starším žákům různé tělesné i duševní handicapy v rámci jednoho dopoledne doslova „na 
vlastní kůži“. A protože hodina praktických zkušeností vydá za několik hodin teorie, vydali jsme se do 
Ostravy do Velkého světa techniky.

Během dopoledne jsme vyzkoušeli, jaké to je pohybovat se na invalidním vozíku, zahráli si para 
hokej, v tmavé místnosti poznávali předměty, zahráli si na neslyšící a odezírali, jezdili na trenažéru 
elektrického invalidního vozíku a mnoho dalších aktivních činností.

Návštěva planetária
Nejen o tom, jak vypadal vznik planety Země, se žáci tříd 6. A, 2. S a 3. S dozvěděli při zážitkové 
návštěvě ostravského planetária. Ještě před zhlédnutím samotného filmu o Zemi se seznámili s ty-
pickými souhvězdími a planetami, které můžeme na noční obloze vidět právě v těchto dnech. Díky 
parádní vizualizaci putovali na některé planety naší Sluneční soustavy a obeznámili se s tamějšími 
přírodními podmínkami. Po filmové projekci nechyběl ani průzkum interaktivní výstavy s možností si 
spoustu exponátů osahat, vyzkoušet. Zároveň zjišťovali v malých skupinách nejrůznější informace 
o vesmíru a jeho záludnostech. A jak to dopadlo? Inu, vesmír ukrývá ještě mnohá tajemství.

Memoriál Šárky Pravdové
Naši deváťáci se 15. listopadu zúčastnili na gymnáziu v Bílovci týmové matematické soutěže žáků 2. stupně zá-
kladních škol a víceletých gymnázií. Vynikajícím výkonem v konkurenci 15 týmů se umístili jako NEJLEPŠÍ TÝM 



škola

10

leden 2025
ZÁKLADNÍCH ŠKOL. Našim skvělým matematikům Radimu Bartošovi, Jiřímu Cedidlovi, 
Haně Mičunkové a Františku Zbořilovi blahopřejeme a děkujeme za úspěšnou reprezentaci.

Minizoo Štramberk
Žáci sedmých ročníků navštívili minizoo, kde je přivítal energický pan průvodce. Hlavní hvěz-
dou expedice byla kajmanka dravá, jejíž krmení žáci bedlivě sledovali. Mohli vidět také cha-
meleona, gekony, ještěrky, pavouky, žáby a další, hlavně lovit spoustu hadů. Pan průvodce 
poutavě vyprávěl, jak je svět plazů pestrý a zajímavý. Tato netradiční výuka přírodopisu nabídla příjemnou relaxaci 
a velmi poučné trávení času mimo školní lavice.

Florbal
Měsíc listopad se po sportovní stránce nesl v duchu florbalu. Postupně jsme se zú-
častnili čtyř turnajů, které se všechny konaly v nedalekém Bílovci. Na ČEPs Cup jsme 
přivezli jednoznačně nejmladší a nejméně zkušené družstvo. Žáci 3. až 5. ročníku bo-
jovali statečně, zlepšovali se, měli i trochu smůly, a na lepší než 5. místo to nestačilo. 
O týden později jsme vyrazili s naším dívčím týmem starších žákyň. Holky od 7. do 
9. ročníku překvapily nejenom sebe, ale všechny soupeře, celý turnaj jednoznačně 
vyhrály a slavily 1. příčku. Vybojovaly si tak postup do okresního finále. Ve třetím týdnu 
nás reprezentovala čistě chlapecká družstva. V mladší kategorii kluci 6. až 7. tříd vybo-

jovali 3. místo, hoši ze starších ročníků o den později v turnaji bojovali, ale na silnější protivníky nestačili a napodobili 
umístění našich nejmladších sportovců.

Kolektiv pedagogů
ZŠ Sjednocení

MIKULÁŠI, MIKULÁŠI, KDO TO TADY DĚTI STRAŠÍ
Pátý prosinec, jak všichni víme, je dnem, kdy můžeme v ulicích města potkat 
Mikuláše s jeho družinou – čertem a andělem. Míří k dětem domů, aby je čert 
malinko postrašil, anděl pochválil a Mikuláš rozdal malé dárečky a sladkosti.

Na tyto postavy se těšily i děti z naší školky. Zatím co předškoláci šli do školy 
ZŠ Sjednocení, kde je čekalo vystoupení dětí z prvního stupně a pak jim Mikuláš 
s andělem a čertem předali balíček s vánočkovým čertíkem, za menšími dětmi 
dorazil Mikuláš se svými pomocníky (deváťáci ze školy ZŠ Františka kardinála 
Tomáška) rovnou do školky. Po přivítání jim děti zazpívaly písničky a pak si k nim 
nebojácně chodily pro odměnu v podobě adventního kalendáře.

Z obou akcí byly děti nadšené a celý zbytek dne si měly o čem povídat.

Chtěla bych poděkovat oběma školám za krásnou a milou spolupráci a těšíme se na další společné akce.

Magda Jaklová
MŠ Budovatelská

PŘÍPRAVA NA ZIMU
Podzimní čas je časem, kdy se vše chystá na zimu. Lidé 
si připravují dřevo do kamen, opráší teplé oblečení, které 
celé léto leželo ve skříni, a zavařují zásoby z plodů, které 
dala příroda. A jak se připravuje sama příroda? Stromy 
shazují listí, zvířátka si hledají úkryty k zimnímu spánku 
a ti, kteří spát nebudou, si hledají poslední zbytky potravy 
do zimní spižírny. My lidé však můžeme přírodě a zvířát-
kům také pomoci.

A proto jsme my, děti z MŠ Komenského, přijaly výzvu 
Mysliveckého sdružení Poodří ve Studénce a sbíraly 
jsme pro zvířátka kaštany a žaludy. Sbíraly mámy, sbírali 
tátové, dokonce i babičky a dědečkové. Za což jim patří 
velký dík. Celková váha nasbíraných plodů byla neuvěři-
telných 913,6 kg.

Děti byly mysliveckým sdružením 
odměněny drobnými dárečky a před 
Vánocemi převezmou do MŠ vánoč-
ní stromeček. Soutěžilo se i mezi tří-
dami. Vítězná třída převzala putovní 
výherní plaketu se zlatým parůžkem, 
kterou v následujícím roce předají 
novému výherci.

Už se těšíme se na další spolupráci 
s myslivci.

Lucie Hankeová
MŠ Komenského
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COCKSHAKE – PÁNSKÝ KABARET A BURLESQUE
Konec ledna, přesněji 31., bude patřit divadlu Variety 
Cocktail Theatre, které vás srdečně zve na nezapome-
nutelnou celovečerní show, která zaručeně rozproudí 
vaši představivost a pobaví vás svým osobitým stylem. 
COCKSHAKE je večer plný elegance, humoru a odvahy, 
kde hlavní roli hraje čistě mužský element.

Těšte se na unikátní prolínání nejrůznějších žánrů – 
operety, muzikálu, 
baletu, burlesque 
i dechberoucí ak-
robacie. Vše bude 
podáno s dávkou 
nadsázky, špetkou 
provokace a sa-
mozřejmě vkus-
nou erotikou, která 
podtrhne atmosfé-
ru celého večera.

Přijďte si užít večer plný smíchu, šarmu a originálních 
vystoupení, která vás vtáhnou do světa kabaretu a va-
rieté. Vstupenky zakoupíte na obvyklých předprodejních 
místech, cena vstupného je 400 Kč. Nechte se překvapit, 
nadchnout a inspirovat! Tento večer si rozhodně nechce-
te nechat ujít.

Lucie Zajícová
koordinační, projektový a programový pracovník

MAŠKARNÍ PLES PRO DĚTI V CIRKUSOVÉM DUCHU
Milé děti a vážení rodiče,

pojďte s námi vstoupit do kouzelného světa plného 
smíchu, barev a zábavy! Srdečně vás zveme na 
Maškarní ples v cirkusovém duchu, který se usku-
teční 2. února v prostorách Dělnického domu. 
Těšit se můžete na veselé tanečky, zábavné hry 
a soutěže pro děti i dospělé, ale také na úchvat-
ná kouzelnická a žonglérská vystoupení, která vás 
zaručeně ohromí. Chybět nebude ani kreativní 
koutek, kde si děti mohou vyrobit vlastní cirkusové 
doplňky, a samozřejmě nezapomeneme na vyhlá-
šení nejlepších kostýmů – kdo se stane hvězdou 
našeho cirkusu?

Tento ples je ideální příležitostí, jak si užít příjemné 
odpoledne, potkat další rodiny a nechat děti pono-
řit se do magického světa cirkusu. Ať už přijdete 
jako klaun, akrobat, zvířátko, nebo cirkusový prin-
cipál, fantazii se meze nekladou a každý kostým je vítán.

Kapacita sálu je omezená, proto doporučujeme rezervaci předem na obvyklých předprodejních místech, vstupné je 
100 Kč. Těšíme se na vás a vaše děti, které se mohou těšit na nezapomenutelné chvíle plné radosti, smíchu a spo-
lečných zážitků. Přijďte s námi vytvořit nezapomenutelnou atmosféru plnou cirkusového kouzla!

Lucie Zajícová
hlavní principálka



leden 2025

HODNOCENÍ ROKU 2024 V SAK STUDÉNKA
Vážení občané,

tak jak to na konci každého roku bývá, přichází čas hod-
nocení a bilancování. Proto bych se chtěl i já ohlédnout 
za uplynulým rokem 2024 v naší organizaci SAK Studén-
ka. A opět to byl rok velice pestrý, co se kulturního a spor-
tovního života ve Studénce týče. Výjimečný především 
tím, že si město Studénka v tomto roce připomínalo 65 let 
od založení města. SAK Studénka se na přípravě a reali-
zaci oslav spojených s tímto půlkulatým výročím nemalou 
měrou podílel. Jaké tedy byly akce spojené s výročím?

První větší akce byla zaměřená především na studénec-
ké sportovce a aktivní rodiny. Na začátku května se na 
přírodním koupališti uskutečnil zábavný běžecký závod 
Rainbow Run. Jedná se o populární duhový běh, který 
má svou tradici v areálu Dolní oblast Vítkovice. Na třech 
různě dlouhých běžeckých okruzích čekaly na běžce tzv. 
duhové zóny, kde na každého čekala sprška rozličných 
barev. Do cíle tak účastníci dobíhali pestrobarevně zma-
lovaní. Cílem nebylo vyhrát, ale doběhnout, a hlavně se 
skvěle bavit. Celý den byl tak ve znamení radosti z po-
hybu dětí i rodičů. A protože se všem zúčastněným akce 
líbila, plánujeme ji zopakovat i v roce 2025, a to opět 
v květnu 17. května 2025.

Další akcí v rámci oslav 65. výročí, kterou jsme pro vás 
připravili, byla Výstava historických fotografií města Stu-
dénky. V průběhu června jste měli možnost připomenout 
si na starých fotografiích to, jak Studénka v minulosti vy-
padala. Výstava byla putovní, a proto byla k vidění před 
zámeckým areálem, na náměstí a před zámkem v Nové 
Horce. Zavzpomínat na tzv. staré časy přišlo velmi mno-
ho občanů a věříme, že se všem výstava líbila.

V rámci oslav výročí se nesl rovněž Hudební festival 
města Studénky, jenž předcházel vrcholu celého roku – 
Dnu města Studénky. V rámci hudebního festivalu moh-
li diváci navštívit hudební představení různých žánrů. 
Festival začal jazzovým večerem, další den pokračoval 
vystoupením harfy s kytarou v prostorách studéneckého 
zámku, nechyběla tradiční dechovka vystupující v místní 
charitě, country večer s písněmi Michala Tučného v pří-
hodném prostředí přírodního koupaliště a konečně večer 
známých filmových melodií na zámku v Nové Horce.

Vrcholem pak byl samotný Den města Studénky. V tom-
to roce jej navštívilo více než 2 000 lidí a konal se opět 
na travnaté ploše před zimním stadionem. Novinkou bylo 
dětské pódium, na kterém probíhala po celý den před-
stavení věnovaná dětem. Diváci opět mohli vystupují-
cí interprety a kapely vidět i na velkoplošné obrazovce, 
nechyběly nápadité prezentace místních sportovních 
klubů a spolků, obdivovali jsme adrenalinové parkourové 
vystoupení, poslechli si vystoupení mladých nadějných 
hudebníků z místních hudebních škol a užili si tradiční 
koncert Tamburašského souboru Brač. Program doplni-
lo roztomilé vystoupení našich mažoretek. Vrcholem pak 
bylo vystoupení kapel Nedivoč, Hodiny, Mňága a Žďorp 
a slovenské zpěvačky Kristíny. V příštím roce se může-
te pro změnu těšit například na vystoupení Adama Ďurici 

nebo Martiny Pártlové. Den města se nesl opět ve slav-
nostním duchu 65. výročí a u této příležitosti byly v jeho 
průběhu oceněny významné osobnosti města Studénky.

Předposlední akcí v rámci oslav byl Sportovní den na 
koupališti, který měl pod patronátem spolek POP-STU. 
I tato akce se vydařila a ti, kteří přišli, mohli na vlastní kůži 
vyzkoušet některé netradiční sportovní disciplíny a zhléd-
nout talk show s místními sportovními legendami.

A nakonec jsme pro vás připravili netradiční show při tra-
diční adventní akci Už svítí! Pomyslným vrcholem oslav 
založení města tak byla světelná dronová show, která 
rozzářila temné nebe nad náměstím po rozsvícení vánoč-
ního stromu. Nadšené reakce všech přihlížejících zna-
menaly, že se oslavy 65. výročí založení města Studénky 
opravdu vydařily.

V průběhu roku jsme pro vás připravili nepřeberné množ-
ství dalších kulturních akcí. Ať už to byla představení 
hostujících divadel, koncerty a poslechové večery, nebo 
třeba různá vystoupení pro děti. Všechny zde vyjmenovat 
nelze, proto zmíním jen ty nejvýznamnější. Velký úspěch 
sklidilo vystoupení slovenské stand up komičky Simony, 
které mnohé z přítomných rozesmálo až k slzám. Pobavi-
lo také divadelní představení Bezkontaktní ženy, travesti 
show Techtlemechtle nebo Muzikály naruby. Představení 
hostujících divadel a interpretů byla v roce 2024 velmi ob-
líbená, tudíž s nimi můžete počítat i v roce příštím. Děti se 
naopak mohly těšit na zábavnou retro párty, Dětský den 
trochu jinak, spoustu pohádkových představení nebo Mi-
kulášování. Zkrátka výběr byl i v tomto roce velmi bohatý 
a můžu vám garantovat, že bude i v roce příštím.
Některé oblíbené akce jsme ale byli nuceni zrušit, a to 
zejména kvůli počasí. Neuskutečnily se tak jarní Slavnos-
ti Velikonoc, které přerušil nenadálý orkán. Zrušena byla 
z důvodu deště také významná akce našeho rodinného 
centra Den rodiny a ze stejného důvodu i velmi oblíbené 
Slavnosti vína. A v listopadu nemohly z důvodu špatného 
stavu stromů v zámeckém parku proběhnout halloween-
ské Čarodějné ohně. Větru, dešti opravdu neporučíme, 
tak nezbývá než doufat, že v roce 2025 nám bude počasí 
přát a uskuteční se všechny plánované akce.

V roce 2024 jsme navázali na taneční workshopy (taneč-
ní lekce). V každé z těchto lekcí se mohli účastníci naučit 
některý z méně známých společenských tanců. Ať už to 
byla salsa, paso doble, kubánská cha cha, nebo energic-
ký jive. Rádi bychom v těchto lekcích pro veřejnost pokra-
čovali i nadále, protože obliba tanečních a společenských 
tanců, i díky nejmenovaným pořadům, stále stoupá.

Nejvhodnější příležitost, jak oprášit své taneční umění, 
skýtá každoročně ples města Studénky, který jsme v loň-
ském roce připravovali již po 26. A musím říct, že je to 
vždy jedna z největších společenských událostí v průbě-
hu roku. Ten poslední se nesl ve znamení černé a bílé 
a hlavním hostem byla zpěvačka pocházející z tohoto 
kraje Heidi Janků. V tomto roce nás čeká ples valentýn-
ský. A jestli se ptáte, proč valentýnský? Odpověď je jed-
noduchá, koná se totiž přesně na sv. Valentýna.

SAK
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Letní čas přináší pro mnohé zaslouženou dovolenou, pro 
nás léto znamená Letní festival. Opět jsme vám v jeho 
programu naservírovali spoustu akcí, které jste díky pod-
poře města mohli navštívit zdarma. V průběhu léta se 
každý týden konala představení pro děti. Své akce měli 
každý týden také dospělí. K tomu jsme pro vás promítali 
v letním kině na koupališti a navrch přihodili letní zába-
vy, Studéneckou koštovačku s cimbálovou muzikou. Nej-
větší letní akcí konanou v prostorách zámeckého areálu 
a našeho Vagonářského muzea bylo Fajne léto. Akci 
podporovanou Moravskoslezským krajem navštívilo přes 
1 000 účastníků.

Nemohly chybět rovněž různé výlety, soutěže a tvořivé díl-
ny. Vypravili jsme pro vás autobus na Florii do Kroměříže 
a adventní trhy. Naučili jsme vás tvořit mechové obrazy, 
seznámili jsme vás s fenoménem severské chůze s hole-
mi (nordic walking) a vyzvali vás v rámci mobilní soutěž-
ní hry, kde jste poznávali známá i zapomenutá místa ve 
Studénce. Věnovali jsme večer ve stylu šlágr show našim 
seniorům a doplnili jej předsilvestrovskou revue.

Věřím, že z tohoto výčtu akcí jste si mohli vybrat tu svou, 
nejsme však věštci a nevíme, co se tomu či tomu kon-
krétně líbí, proto vás žádáme, sdělte nám své tipy a přání 
a my se je pokusíme v následujících letech splnit, pokud 
to bude reálně možné.

Městská knihovna v tomto roce prodělala významnou 
úpravu vnitřních prostor. Hlavním důvodem bylo usnad-
nit starším a imobilním občanům přístup na přednášky 
probíhající v knihovně. Z tohoto důvodu jsme přesunuli 
přednáškovou místnost do přízemí, kdy návštěvníci před-
nášek již nemusí zdolávat složité točité schodiště. V pat-
ře pak vznikla sekce naučné literatury se studovnou. Vě-
říme, že tato změna uspořádání splní svůj účel a akce 
knihovny budou navštěvovány v hojnějším počtu. Podaři-
lo se získat dotaci na další modernizaci prostor knihovny, 
ke které dojde v roce 2025, což by mohlo přilákat další 
nové čtenáře. Knihovna pokračovala v pořádání pravidel-
ných setkání Seniorského klubu, kurzech angličtiny pro 
veřejnost, Virtuální univerzitě třetího věku, přednáškách, 
cestopisech a vzdělávacích akcích pro místní základní 
a mateřské školy. Z pravidelných přednášek se nejvíce 
líbila ta, jak motivovat své dítě k učení, která se očividně 
trefila do potřeb dnešních rodičů.

Ve Vagonářském muzeu se kromě akce Fajne léto připra-
vovalo po celý rok rozsáhlé restaurování vestibulu a ob-
řadní místnosti, jehož hlavní část proběhne v zimních mě-
sících, kdy je muzeum pro návštěvníky zavřeno. V rámci 
modernizace expozice Vagonářského muzea se podařilo 
získat dotaci na zbudování zcela nové expozice, která by 
měla nahradit již nemoderní expozici v jedné z místností 
prohlídkové trasy. Věříme, že se vše podaří zrealizovat 
a nová expozice bude zpřístupněna veřejnosti v den za-
hájení návštěvnické sezony Vagonářského muzea v roce 
2025.

Rodinné centrum má svůj program každoročně velmi na-
bitý. Své poslání komunitního centra pro rodiny s malými 
dětmi tak bezezbytku naplňuje, a většinou i překračuje. 
Díky zapojení centra do Sítě pro rodinu jsme byli na pra-

videlných setkáních obeznámeni s tím, že je naše cent-
rum dáváno za příklad ostatním rodinným centrům v re-
publice, což vypovídá o skvělé práci všech, kteří se na 
činnosti centra podílejí, a také důležité podpoře města. 
Jeho význam v dnešní uspěchané době čím dál více ros-
te, proto se budeme snažit o modernizaci prostor centra. 
Pravidelné kurzy, workshopy, výměnné a tematické akce 
opět doplnily letní příměstské tábory. V rodinném centru 
to prostě po celý rok žije.

Studénka žije také sportovními aktivitami. V tomto roce se 
nám podařilo stabilizovat situaci na krytém bazénu a jeho 
provoz nebyl, až na pravidelnou odstávku z důvodu údrž-
by, přerušen. Bez výraznějších komplikací proběhla i jar-
ní část sezony na zimním stadionu. Novou sezonu jsme 
vzhledem k naplněnosti ledové plochy, která nám zaruči-
la pokrytí nákladů na provoz, zahájili již 26. srpna 2024. 
V prvním týdnu probíhaly na zimním stadionu zejména 
hokejové kempy a tréninky hokejového klubu. V září se 
přihlásili o slovo pravidelní nájemci z řad veřejnosti a také 
sledge hokejová reprezentace, která u nás trénuje již tře-
tím rokem. Postupně se rozjela také Amatérská hokejová 
liga nově čítající 8 týmů, což určitě dodá soutěži nový 
náboj. S novou sezonou přišly ale i komplikace, jelikož 
se nám nepodařilo opětovně získat dotaci z Národní 
sportovní agentury na rekonstrukci zázemí zimního sta-
dionu. Nicméně v roce 2025 by mělo dojít k rekonstruk-
ci dvou spodních šaten včetně sociálního zázemí. Akce 
bude financována z rozpočtu města a bude tak učiněn 
velmi důležitý první krok ke zlepšení podmínek mladých 
hokejistů HC Studénka. Nesmím zapomenout na veřejné 
bruslení, jež v tomto roce přilákalo větší počet bruslařů 
než v roce předešlém.

Rekordní návštěvu zaznamenalo v roce 2024 také pří-
rodní koupaliště. Vysoký počet koupacích dnů znamenal 
doposud největší návštěvnost od doby znovuotevření 
koupaliště. I v tomto roce jsme sváděli boj s kvalitou vody, 
kterou se nám po většinu sezony dařilo udržet. Nicmé-
ně několikadenní sled po sobě jdoucích tropických dnů 
v půlce srpna kvalitu vodu zhoršil. I přesto se nám vodu 
podařilo udržet v hygienických normách a sezona tak pro-
běhla bez omezení. V roce 2024 se v areálu přírodního 
koupaliště konalo rovněž nejvíce akcí od doby otevření. 
Nově to byl například turnaj v plážovém fotbalu, Rainbow 
Run, Sportovní den, koncert M. Tučný revival. Z přírodní-
ho koupaliště se tak postupně stává další centrum letního 
sportovního a kulturního vyžití.

Závěrem bych rád poděkoval všem zaměstnancům, 
brigádníkům a těm, kteří nám celý rok pomáhali. Velký 
dík patří také vedení města Studénka za jeho podporu 
a bezproblémovou spolupráci. Vaše spokojenost s našimi 
službami je pro nás největší odměnou, proto se budeme 
i v dalším roce snažit, ať jste s našimi službami a akcemi 
co nejvíce spokojeni. Přeji všem hlavně pevné zdraví, po-
hodu a štěstí v roce 2025!

Mgr. Kamil Krahula
ředitel SAK Studénka
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DOBYTÍ JIŽNÍHO HVĚZDNATÉHO RÁJE
Daleko od Evropy, jižně od rovníku a hluboko v Pacifiku leží oblast, která je na mapách světa zběžně značená až 
děsivou prázdnotou. Ale přesto právě v těchto světových končinách se rozkládají souostroví tak překrásná, že se bez 
nadsázky nazývají rájem. A nejen pro svůj exotický kolorit, nýbrž i pro hvězdnaté nebe, pod kterým se tají dech. Pro 
Čecha je tento ráj tak vzdálený, že se stává snadno (nejen) finančně nedostupným. To ovšem byla výzva pro české-
ho astronoma, cestovatele a fotografa Petra Horálka, který zatoužil tento ráj Cookových ostrovů navštívit a v jistém 
smyslu dobýt. Jaké strasti ho provázely? Jak tedy dobyl „svůj“ ráj? A co vlastně nabízí opravdu tmavá hvězdnatá 
tichomořská obloha, že se pro ni vyplatí cestovat přes půlku světa? Nejen to se na přednášce dozvíte.

Spisovatel, cestovatel a fotograf Petr Horálek přednáší v knihovně na sídlišti v úterý 7. ledna v 17:00 hod.                
Vstupné je 60/40 Kč.

KNIHOVNA VÁS ZVE ...

ANGLIČTINA PRO ZAČÁTEČNÍKY V KNIHOVNĚ
V lednu otevíráme nový kurz angličtiny pro dospělé začátečníky. Bude probíhat každý čtvrtek od 16. ledna od 17:00 
do 18:00 hod. v knihovně na sídlišti. Cena za 10 lekcí je 1.200 Kč, kapacita je omezena na 10 osob. Kurz vede 
Mgr. Petr Porjanda.

Lektor používá konverzační metodu pomocí on-line platformy QUIZLET, kde jsou různé materiály na slovní zásobu 
a gramatiku. Studentům klade náhodně otázky a ti reagují a improvizují. Dané výrazy vidí před sebou na plátně, to jim 
pomáhá porozumět a zároveň daný výraz použít. Na QUIZLETU pak mohou studovat i doma a dělat domácí úkoly, 
vše je neustále k dispozici on-line. Na první lekci je vhodné vzít svůj tablet, notebook nebo chytrý telefon.

PŘEDNÁŠKA CESTOVATELSKÉ PŘÍBĚHY Z ŠESTI KONTINENTŮ
V roce 1990 založil Arnošt Šrámek svou cestovní kancelář Primatour a 30 sezon organizoval a dělal průvodce na 
svých poznávacích zájezdech. Díky tomu měl možnost aktivně navštívit 102 zemí všech 6 obydlených kontinentů. 
Pak ho v rozletu zastavila epidemie covidu a rozhodl se převést své cestovatelské zážitky do knižní podoby. Vydal 
Trilogii šesti kontinentů, čtvrtý cestopis Toulavé cesty vyšel na podzim 2024. Základem cestopisů jsou osobní dobro-
družné a veselé zážitky, doplněné o zajímavosti z jednotlivých navštívených zemí.

Přednášku Arnošta Šrámka si můžete poslechnout v knihovně na sídlišti v pondělí 20. ledna od 17:00 hod.    
Vstupné je 60/40 Kč.

VIRTUÁLNÍ UNIVERZITA TŘETÍHO VĚKU
Pokud máte zájem vzdělávat se i v seniorském věku, připravili jsme pro vás v knihovně Virtuální univerzitu třetího 
věku. Jedná se o přednáškový cyklus, během kterého společně zhlédneme 6 přednášek v délce 1,5 hodiny, pak 
proběhne společná diskuse k danému tématu a společné vyplnění testu. Poté si každý účastník vyplní individuálně 
test doma. Celý cyklus je završen samostatným vyplněním závěrečného testu. Přednáška v knihovně probíhá 1x za 
14 dní, mezi přednáškami je čas na samostudium. Pokračujeme v tématu České dějiny a jejich souvislosti II. 

Letní semestr začíná v knihovně na sídlišti v pondělí 27. ledna v 9:00 hod. a končí v pondělí 7. dubna. Cena je 400 Kč 
za semestr.

Bližší informace na webových stránkách vu3v.cz, www.e-senior.cz, v knihovně na sídlišti nebo na tel. č. 720 182 769.

PŘEDNÁŠKA DÉMONOLOGIE
Srdečně zveme na přednášku Ivy Hoňkové Démonologie, která se koná v knihovně na sídlišti v úterý 28. ledna 
v 17:00 hod. Vstupné je 60/40 Kč.

Místní rodačka, spisovatelka Iva Hoňková sbírá mnoho let různé pověsti a legendy, které jsou úzce spjaty s folklo-
rem nejen naší země. Většinu objevů a informací ze svých cest a badatelských výprav pak používá jako inspiraci 
pro své knihy. Její tvorba byla a stále je především pro děti, ale tentokrát se rozhodla podělit se se svými poznatky 
i s dospělými. Přijďte si poslechnout něco o fenoménu bílých paní, upírů a čarodějnic. Dozvíte se, kde se nachází 
nejstrašidelnější místo v naší republice. Uvidíte fotografie z největšího hřbitova upírů v naší zemi, které doposud ne-
byly nikde publikovány. Seznámíte se nejen se zjevením bílých paní z hradů Starý Jičín, Vikštejn, Helfštýn atd., ale 
u některých se budete moci podívat na rekonstrukci jejich podoby za jejich života. Součástí přednášky bude i malá 
reportáž přímo z místa údajného Drákulova hrobu z ostrova Snagov z Rumunska a mnoho dalších zajímavostí. Vět-
šinu z těchto míst Iva Hoňková sama navštívila v rámci sběru svých rešerší. Na konci přednášky budete mít prostor 
na své dotazy. Těšíme se na vás!
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CHARITA VE STUDÉNCE JE S VÁMI JIŽ VÍCE NEŽ 30 LET
Rok 2024 byl pro naši organizaci opět plný změn a pokroků. Z původní malé dobrovolnické iniciativy jsme vyrostli 
v profesionální tým, který dnes čítá 35 pracovníků. Za tuto dobu jsme se přizpůsobili mnoha změnám v legislativě i ve 
společnosti, přičemž i složení našeho týmu a počet našich uživatelů se vyvíjel. Co však zůstává neměnné, je naše 
odhodlání pomáhat těm, kteří naši pomoc potřebují, a to vždy s láskou, úctou a respektem k jednotlivcům.

V roce 2024 jsme pokračovali v poskytování tří klíčových sociálních služeb: Domova sv. Anny (domov pro seniory), 
terénní pečovatelské služby a azylového bytu. Naše terénní zdravotní sestra i nadále pomáhá v rámci ošetřovatelské 
služby a provozujeme také půjčovnu pomůcek a charitní šatník. Tradičně jsme uspořádali Tříkrálovou sbírku a po-
skytli humanitární pomoc tam, kde bylo potřeba.

V tomto roce bychom chtěli opět vyjádřit vděčnost za dlouhodobou finanční podporu, kterou nám poskytuje město 
Studénka. Fungování našich služeb by nebylo možné ani bez finančních dotací MPSV, Moravskoslezského kraje, 
obcí Albrechtičky, Bartošovice a Hukovice, Pustějov, Bílov, Velké Albrechtice a Jistebník. Tato podpora je pro nás 
klíčová a pomáhá nám poskytovat kvalitní služby našim uživatelům. Děkujeme za důvěru a spolupráci, která nám 
umožňuje i nadále naplňovat naše poslání a zůstávat oporou pro ty, kteří to nejvíce potřebují.

Bc. Jarmila Pomikálková
ředitelka

TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA
Vážení a milí čtenáři,

prvního ledna odstartoval další z ročníků Tříkrálové sbírky. Rádi bychom s přáním a koledou zavítali k vám všem 
a pozdravili se s vámi osobně. Může se ale stát, že vás tříkráloví koledníci nezastihnou doma nebo nestihnou obe-
jít všechny domácnosti. Pokud byste naši činnost chtěli finančně podpořit a přispět do sbírky, 
můžete vhodit svůj dar do pokladničky, která bude do 14. ledna umístěna v informačním centru 
městského úřadu, nebo pomocí QR kódu, který je zde otištěn. Přispět také můžete online na 
www.trikralovasbirka.cz.

Děkujeme, že nám pomáháte pomáhat potřebným, protože každý člověk je pro nás důležitý.

Bc. Jarmila Pomikálková
ředitelka

ČSCH ZO STUDÉNKA – VÝSTAVA V LISTOPADU 2024
Začátkem měsíce listopadu 2024 měli chovatelé z celé 
severní Moravy ve svých kalendářích tučně vyznačené 
datum 9.–10. listopadu. V tomto termínu se konala 
každoroční podzimní výstava králíků, drůbeže a holubů 
ve Studénce, která byla obohacena o výstavu klubu 
plymutek. Jednalo se o dvoudenní výstavu, která 
proběhla v sobotu od 7:30 do 16:00 hod. a v neděli od 
7:30 do 14:00 hod.

Celkově se výstavy zúčastnilo 52 vystavovatelů z celého 
širokého okolí (z toho 3 mladí chovatelé). Bylo přihlášeno 
209 králíků (a to v rozlišení 33 druhů), 152 ks drůbeže 
vodní a hrabavé (rovněž v rozlišení 33 druhů a barevných 
rázů) a 56 holubů (v rozlišení 9 druhů a barevných rázů). 
I letos ve Studénce nalezlo 380 platících návštěvníků 
široký sortiment prodejných zvířat. Rozmanitost plemen 
a barevných rázů vystavených zvířat byla pestrá a bylo 
co obdivovat nejen z pohledu návštěvníka-laika, ale 
i z pohledu odborného chovatele.

Posouzení králíků bylo svěřeno čtyřem posuzovatelů. 
Expozice králíků klasicky začínala velkými plemeny, 
jako jsou belgičtí obři. Nejpočetněji zastoupena byla již 

tradičně střední 
plemena, např vss 
a vídeňští králíci. 
Ze zakrslíků byl 
vystavován jak 
heč, tak i zbdiv. 
Premiéru na naší 
výstavě měl králík 
liptovský lysko.
                            

V expozici drůbeže posuzovali dva odborní posuzovatelé. 
Padesát devět voliér posoudili velice svědomitě 

a vyhodnotili i nejlepší 
zvířata s čestnou 
cenou.

                     

O expozici holubů 
se postaral jeden 
posuzovatel. Holubi 
v tomto období již byli 
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ve velice solidní kvalitě. Od toho se odvíjelo i velice dobré 
ohodnocení vystavených kusů.

V sobotu dopoledne výstavu 
navštívili hlavně chovatelé, 
kteří si na výstavě vybírali 
nová a zdravá zvířata 
pro zkvalitnění svých 
chovů. Následně v sobotu 
odpoledne a v neděli 
dopoledne byly návštěvníky 
hlavně děti v doprovodu 

svých rodičů, občané Studénky a okolí, kteří při svých 
vycházkách navštívili tuto výstavu.

Pro návštěvníky byla 
klasicky připravená 
výborná domácí kuchyně, 
v sobotu bohatá tombola 
a pro nejmenší bylo 
v sobotu i v neděli králičí 
vystoupení nazvané 
králičí hop.

Myslíme si, že posezení každého chovatele s přáteli 
v pohodovém prostředí je pro každého účastníka výstavy 
vrchol jeho ročního chovatelství.

Jménem pořadatelů bych vás rád co nejsrdečněji pozval 
na jarní výstavu, která se koná 8. února.

Petr Bartoník
jednatel ZO

AKTIVITY OSADNÍHO VÝBORU V NOVÉ HORCE 2024
V roce 2024 jsme uspořádali několik úspěšných akcí, a to 
jak pro děti, tak pro dospělé. Nebylo jich tolik jako v pře-
dešlých letech, což se někdy stává, ale zato byly občany 
Nové Horky hodnoceny dobře.

Osadní výbor se dne 29. února sešel na své první schůzi 
roku 2024 s vedením města Studénky, kde byl zhodno-
cen rok 2023 a plánovaly se akce na rok 2024.

První akcí bylo setkání osadního výboru se zástupci 
města Studénky, starostou p. Slavíkem a místostarostou 
p. Švagerou a občanů Nové Horky. Účast občanů byla 
slabá, je nutno podotknout, že na příští schůzku s občany 
bude osadní výbor lépe zvát občany a motivovat je 
k aktivitě.

První společenskou akcí 
bylo Pálení čarodějnic 
a stavění májky 30. dub-
na. Tato událost se velmi 
vydařila a děti si nejen 
zasoutěžily, ale ozdobily 
májku, která byla vztyče-
na a zdobila Novou Horku 
ještě mnoho týdnů.

Dne 5. května byla v Nové Horce plánována krásná tra-
diční pouť. Vzhledem k nedorozumění s majiteli kolotočů 
měla tato akce malou možnost vyžití pro děti, což bylo 
i pro občany Nové Horky zklamáním. Věříme, že se pro 
rok 2025 podaří zajistit lepší 
a modernější atrakce.

Zato 15. června se velmi vy-
dařila akce Dětský den. Děti 
si nejen zasoutěžily a poba-
vily se, jako zlatý hřeb dne 

vystoupil vrhač ohňů se svou ohňovou šou. Bylo to oprav-
du působivé.

Pro děti osadní výbor 
pořádal také 1. listopa-
du Halloween. Tato akce 
byla zahájena dlabáním 
dýní, kdy si děti vydla-
baly svou dýni a oživily ji 
zapálenou svíčkou. Byla 
z nich krásná výstavka. 
Pak se děti věnovaly 
dovádění, a nakonec 
šly strašidelnou stezkou s rozsvícenými lampiony do cí-
lové stanice v zámecké zahradě. Odměnou jim byl horký 
čaj a párky v rohlíku. Skvělá akce. Sešlo se tolik dětí, 
že se do místnosti kabin málem nevešly. Občané Nové 
Horky věří, že výstavba nových kabin nastane dřív, než 
bude uvolněná blokovaná dotace ze strany obce Petřvald 
a město Studénka najde finance v jiném zdroji.

Dne 5. prosince uspořádal osadní výbor dětem také 
Mikuláše. Tato akce byla také velmi zdařilá a dětem se 
v Nové Horce prostě líbí.

Poslední letošní kulturní akce byla uspořádaná 13. pro-
since – Vánoční punč, na který byli pozváni občané Nové 
Horky a určitě si užili nejen punče, ale také dobrot, které 
si sousedsky donesli ochutnat.

Během roku se osadní výbor několikrát sešel na schůzce, 
u které nechyběli zástupci města Studénky, a to starosta 
p. Slavík a místostarosta p. Švagera. Na schůzce kona-
né 24. června byl přítomen i dosavadní kastelán zámku 
Nová Horka, se kterým bylo diskutováno jak o postupu 
rekonstrukce zámku, tak možná spolupráce zámku s ob-
čany Nové Horky a městem Studénka.
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Osadní výbor děkuje starostovi p. Slavíkovi a místosta-
rostovi p. Švagerovi za účasti na všech schůzkách osad-
ního výboru a za zájem a řešení problémů, které vyvstaly 
během roku 2024. 

Těšíme se, že tato spolupráce bude velmi dobře fungovat 
i nadále.

Irena Vyorálková
za Osadní výbor v Nové Horce

PREVENTIVNÍ BESEDY NA ŠKOLÁCH VE STUDÉNCE
Každoročně město Studénka v rámci veřejné finanční podpory spolufinancuje besedy, které jsou zaměřeny na boj 
s nežádoucími jevy u dětí. Jedná se o setkání s žáky a studenty místních škol. V roce 2024 se těchto programů zú-
častnily všechny základní školy a také střední škola.

Nejčastějšími tématy besed byly: návykové látky, nebezpečí internetu, vztahy v třídním kolektivu a rizika kouření.

Díky finanční podpoře města takto mohlo proběhnout celkem dvacet pět besed.

Bc. Alexandr Dresler
lektor

PŘEHLED ČINNOSTI KDS ZA 2. POLOLETÍ 2024
Letní dny rychle utekly a my jsme se v září zase sešly v klubu, abychom sdílely nashromážděné zážitky. V tomto 
měsíci jsme také oslavily 70. narozeniny naší cvičitelky Jarušky. Bylo to za účasti známého harmonikáře Edy, tedy 
s hudbou, zpěvem a částečně i tancem. Stín na tuto oslavu vrhala neúčast oslavenkyně, která byla nemocná.

Pro podzimní zájezd, konaný 1. října, jsme si vybraly Karvinou. Toto město v poslední době vzbuzuje zájem o ná-
vštěvy jak z hlediska historického, ovlivněného zvláště knihou Karin Lednické Šikmý kostel, tak i dalších zajímavostí, 
které návštěva místa zabírá. Je zajímavé pozorovat a porovnávat, jak se z dříve černého města stává sebevědomé 
kulturní a rehabilitační centrum oblasti.

Po příjezdu jsme nejprve navštívily kostel, který z důvodu poddolování klesl asi o 30 metrů 
a šikmý je o 60 cm. Měly jsme příjemnou a znalou průvodkyni, která se nám velmi věnovala. 
Pak jsme absolvovaly prohlídku zámku na náměstí. Po dobrém obědě jsme dojeli do Rybího 
domu v Chotěbuzi, na rybičky v obřím akváriu a na rybí speciality.

Mimo běžnou činnost dále navštěvujeme různé kul-
turní akce, jako jsou návštěvy filmů v Bílovci a účast 
na koncertu tamburašů 7. prosince ve Studénce. 
Některé členky navštívily prodejní výstavu rukoděl-
ných výrobků ve Valašském Meziříčí. Přijely nadše-
né z krásných výtvorů a spokojené z nákupů dárků.

Dne 3. prosince jsme ukončily rok 2024 společným posezením s pohoš-
těním a dárky.

Věříme, že příští rok nám přinese další zajímavé poznatky a zážitky.

Za celoroční práce s přípravou programu srdečně děkujeme vedoucím 
i dalším členkám, které se na nich podílely.

Jana Charousová

Šikmý kostel

Rybí dům

DĚTSKÝ TAMBURAŠSKÝ SOUBOR A DOSPĚLÝ SOUBOR TAMBURAŠI 
ORIGINAL
Přejeme vám do nového roku 2025 dny plné harmonie a radosti. Ať se vaše dny prolínají jako krásné 
melodie a společníci vám jsou láska a štěstí.

Děkujeme za obrovskou přízeň a děkovné uznání naší práce s dětmi.

Marcela Škarupová
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PODĚKOVÁNÍ
Opět chceme poděkovat vašemu městu za finanční pod-
poru členů naší organizace, kteří bydlí ve Studénce. 
Jsme nezisková organizace ROSKA OSTRAVA a jsme 
zaměření na zlepšení života lidí s diagnózou roztroušená 
skleróza.

Kromě pravidelných aktivit se naši členové účastnili dvou 
rekondičních pobytů. První byl v měsíci červnu v Male-
novicich na Rajské boudě. Krásné počasí na procházky, 
cvičeni, masáže, a především přátelský kolektiv. V rámci 
Světového dne RS jsme také měli tradiční výšlap na Pra-
šivou. Pro ty, kdo nemohli vyjít nahoru, byla zajištěna do-
prava. Měli jsme zde i zajímavý výklad o historii tamního 

dřevěného kostelíka sv. Antonína. Velice si vážíme pod-
pory vedení FN OSTRAVA, lékařů a sester z RS CENT-
RA, kteří nás pravidelně doprovází.

Další rekondice se konala v říjnu na Kružberku v Davi-
dově mlýně. Opět vyšlo nádherné podzimní počasí, měli 
jsme pestrý program a bylo nám všem moc hezky.

Takže velice děkujeme a přejeme městu Studénka 
šťastný nový rok 2025.

ROSKA OSTRAVA

ROK 2024 Z POHLEDU STOLNÍCH TENISTŮ ZE STUDÉNKY
Oddíl stolního tenisu, jako již tradičně, působil 
a reprezentoval i v roce 2024 pod hlavičkou zastřešující 
sportovní organizace TJ MSV Studénka. Hlavní náplní 
našeho oddílu je dlouhodobá soutěž družstev, pak práce 
s mládeží, a nakonec propagace našeho oblíbeného 
sportu na veřejnosti. Pojďme si spolu připomenout 
některé významné momenty kalendářního roku 2024 
z pohledu stolních tenistů ze Studénky.

Podle sportovního kalendáře se na začátku roku 2024 
nacházíme právě v polovině soutěžní sezony 2023/2024, 
která začíná v září a obvykle končí v dubnu. V soutěži 
družstev pro tento ročník Studénku reprezentoval jeden 
tým. Oporami pro boje v okresním přeboru 1. třídy byli 
Daniel Horut, David Pupák, Pavel Macháček a Martin 
Stanečka, na soupisce byla také tato jména Jiří Karlík, 
Martin Vojtěšek, Stanislav Vodný, Daniel Žigmund a David 
Vlk. Na konci ročníku 2023/2024 Studénka obsadila 
deváté místo, což znamenalo udržení se v soutěži i pro 
příští ročník.

V následujícím ročníku 2024/2025 jsme se sešli v širší 
a posílené sestavě, takže jsme si mohli dovolit, kromě 
A-týmu, obnovit i „béčko“ pro soutěž okresního přeboru 
2. třídy. Důvodem bylo rozšíření členské základny o Jana 

Bayera, Adrianu 
K o l e n č i a k o v o u , 
Miroslava Navrátila, 
Tobiáše Mikulu 
a Radovana Kubného, 
do oddílu se také 
vrátil odchovanec 
Lukáš Velička. Po 
polovině soutěží se 
Studénka nachází na 
pátém místě v soutěži 
OP1 a v soutěži OP2 
obsadila Studénka 
3. příčku.

Oddíl stolního tenisu se i v tomto roce snažil pokračovat 
v práci s mládeží. Původně kroužek v tělocvičně na 

ZŠ Sjednocení byl od začátku roku více zaměřen na tu 
mládež, která to se stolním tenisem myslí opravdu vážně, 
k tomu měli dohled i profi-trenéra Miroslava Sklenského. 
Tyto tréninky byly na konci školního roku ukončeny a od 
září se na ně bohužel nepovedlo navázat. Nicméně tito 
svěřenci pak dostali prostor v obnoveném B-týmu.

Chci také zmínit, a zejména pochválit za reprezentaci 
našeho oddílu na okresních a krajských bodovacích 
turnajích mládeže a na krajských přeborech mládeže, 
kdy hlavními účastníky těchto seriálů jsou Daniel 
Žigmund a David Vlk, postupně se k nim připojili i Adriana 
Kolenčiaková a Tobiáš Mikula. Zde jmenujme jenom 
významné úspěchy, např. 1. místo Davida Vlka a 3. místo 
Daniela Žigmunda – Okresní bodovací turnaj v Odrách 
(divize A), 1. místo Adriany Kolenčiakové – Okresní 
bodovací turnaj ve Frenštátě p. R. (divize E) a 2. místo 
Tobiáše Mikuly – Okresní bodovací turnaj v Novém Jičíně 
(divize D). David Vlk se pak účastnil Bodovacího turnaje 
mládeže ČR (kategorie U17) v Jablonci n. N.

Po domácím zápase v okresním přeboru (zleva: Daniel Žigmund, Tobiáš Mikula, David 
Vlk a Stanislav Vodný)

Tréninky v tělocvičně na ZŠ Sjednocení (zleva: Tobiáš Mikula, Miroslav Sklenský, Jan 
Bayer a Daniel Žigmund)

OBTM v Odrách (1. zleva Daniel Žigmund a 2. zleva David Vlk)
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Na konci roku nás ještě čekal vánoční turnaj, kde 
se zhodnotil uplynulý rok a nastínily se další vize do 
budoucna. Přeji všem členům oddílu, aby nabrali síly 
do druhé půlky soutěžení a nastupovali dál s minimálně 
stejným entuziazmem jako doposud!

Na závěr mi dovolte, abych touto cestou poděkoval 
městu Studénka, Moravskoslezskému kraji a Okresnímu 
sdružení České unie sportu Nový Jičín za financování 
našeho spolku a za administraci poskytovaných dotací. 
V oblasti dlouhodobé sportovní spolupráce chci vyjádřit 
povděk základní škole Sjednocení.

Sportu zdar!

Martin Vojtěšek
za oddíl ST

OBTM v Novém Jičíně (1. zleva Adriana Kolenčiaková a 3. zleva Tobiáš Mikula)

ZÁLESÁCKÁ VÍKENDOVKA – TURNAJ TŘÍ KOUZELNICKÝCH ŠKOL
Na příbězích o Harrym Potterovi vyrostli mnozí z nás. Proto není divu, že 
jsme se jimi nechali inspirovat i při tvorbě naší zimní Víkendovky na srubu. 
Jak už samotný název akce napovídá, strávili jsme necelé tři dny soutěžením 
o legendární pohár tří kouzelníků. V našem podání, pod dohledem ředitele 
Albuse Brumbála, rovněž poměřovali síly o tento magický předmět čarodějové 
z Bradavic, Kruvalu i Krásnohůlek.

Páteční večer proběhl v duchu uvítacího plesu a tancování, ale v sobotu si už 
museli mladí kouzelníci poradit s nerudnými draky hlídajícími svá zlatá vejce, 
prokázat um při rozdělávání ohně či tvorbě košťat, uniknout záhadným jezer-
ním lidem, aby je nakonec zradilo temné bludiště a zakletý pohár, který nicne-
tušící čaroděje přemístil na tajemný hřbitov. Poslední zkouškou bylo znehybnit 
lorda Voldemorta. I to se podařilo, takže nechyběla ani závěrečná hostina a také trochu toho tancování .

Děkujeme Natce a Soni za skvěle připravenou akci a městu Studénka za finanční podporu našeho spolku.

Zálesáci z CH.A.O.S.u Studénka

BERUŠÁCI: DĚTSKÝ KROUŽEK, KDE SNOOKER BAVÍ I TY NEJMENŠÍ
Rádi bychom vám představili kroužek Berušáci, kde se 
děti učí hrát snooker a objevují svět billiardu. Tento uni-
kátní dětský klub poskytuje nejen skvělý úvod do snooke-
ru, ale i do dalších billiardových her. Berušáci jsou skvě-
lým místem pro děti, které se chtějí naučit něco nového, 
poznat nové přátele a zažít spoustu zábavy.

Vedoucí kroužku navíc neustále připravují nové herní 
prvky a disciplíny, které se odehrávají na soukromém 
stole. Tyto hry jsou zjednodušené tak, aby byly snadno 
zvládnutelné i pro úplné začátečníky. Stačí krátká průpra-
va a některé děti se do těchto aktivit mohou zapojit již po 
pár minutách cvičení. Tyto jednoduché hry, inspirované 
snookerem a billiardem, jsou náplní kroužku, což dětem 
umožňuje zažít radost z hraní a rozvíjet se v dovednos-
tech krok za krokem.

Zajímavou novinkou je i spojení tradičních her s billiar-
dem. Například hra, která kombinuje prvky petanque 
a billiardu, umožňuje dětem objevovat nové způsoby zá-

bavy. Děti házejí billiardovými koulemi po povrchu pokry-
tém kobercem a snaží se odhadnout dráhu koule, aby ji 
co nejpřesněji umístily na vytyčené místo. Tento přístup 
podporuje jejich představivost a týmovou spolupráci.

Aby děti měly příležitost 
své nově nabyté do-
vednosti i poměřit, po-
řádá kroužek několikrát 
do roka soutěže a tur-
naje v těchto speciálně 
vytvořených aktivitách. 
Je třeba dodat, že se 
nejedná o klasickou hru snooker, která je příliš komplexní 
a náročná. Naším cílem je, aby děti mohly hrát hry na 
snookerovém stole, které jsou zábavné, přístupné a plně 
přizpůsobené jejich schopnostem.

Kroužek Berušáci tak přináší nejen skvělé sportovní zá-
žitky, ale i možnost rozvíjet kreativitu, soustředění a logic-
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ké myšlení. Rádi přivítáme nové členy, kteří chtějí zkusit 
něco jiného než obvyklé aktivity.

Kroužek Berušáci by však nemohl fungovat bez podpory 
přispěvatelů, a především bez významné pomoci měs-
ta Studénky. Díky jejich podpoře mohou děti využívat 
kvalitní vybavení a bezpečné prostředí pro svou zába-
vu a vzdělávání. Jsme velmi vděční všem, kdo přispěli 
a podpořili náš kroužek, a těšíme se, že díky nim budeme 
moci i nadále poskytovat smysluplné a obohacující aktivi-
ty pro děti v naší komunitě.

Pokud máte doma dítě, které by si rádo zkusilo něco 
nového a bavilo se při hraní her, přijďte se podívat na 
kroužek Berušáci! Zábavu, učení a nové kamarády zde 
najdou děti všech věkových kategorií, ať už mají zkuše-
nosti s billiardem, nebo jsou úplní začátečníci. Kroužek je 
otevřený pro každého, kdo se chce učit hravou formou, 
vyzkoušet si snooker i další hry a užít si spoustu legrace. 
Připojte se k nám a objevte s námi svět zábavy a doved-
ností na snookerovém stole – rádi přivítáme 
každého nového Berušáka!

Ing. Jan Marek

Tamburašský soubor Brač

PŘÁTELSTVÍ, HUDBA A VÁNOCE
Těmito třemi přívlastky by se dal charakterizovat náš letošní Vánoční koncert. Dvě hodiny tamburašské hudby se 
vzácnými hosty: Borem Vojinovičem ze srbského Ravena Sela, kterému jsme mohli oplatit jeho pohostinnost a po-
děkovat za nástroje, jež pro nás vyrobil, a Pražským tamburašům, souboru ještě o dva roky staršímu, než jsme my. 
Jsme moc rádi, že zase po několika letech přijeli do Studénky.

Vstupenky zmizely v předprodeji už několik dnů před začát-
kem koncertu, takže se musela přidávat další místa. Moc si 
vašeho zájmu a podpory vážíme, protože co může být pro 
muzikanta víc než zcela zaplněný sál. Dodává nám to dal-
ší energii a chuť pouštět se do nových výzev. Váš potlesk 
vestoje svědčí o tom, že jdeme po správné cestě.

Program brnkal doslova na všechny struny. Pražáci se 
k nám přidali v první části koncertu, kdy hrajeme na původní 
historické tambury. Ve druhé části jsme pak předvedli, jak 
znějí čerstvě vyrobené současné tambury. Boro je opravdo-
vý mistr svého řemesla.

Sedmnáct skladeb ze 24 zaznělo v Dělnickém domě vůbec 
poprvé. Bez Rolniček a Purpury by to asi nebylo ono. Nechyběla tamburašská klasika, kterou reprezentovaly Praž-

ské zvony, a krásná zapomenutá archiválie (nemluvím o nikom na 
pódiu) Uspomena na Bledsko jezero. Pohádkové melodie, které 
k Vánocům neodmyslitelně patří, zastupovaly tentokrát skladby 
Mlýn klape svou, Včelí medvídci a Saxana. Do muzikálu jsme za-
vítali ve skladbě Můj Monte Cristo. Markéta to vystřihla parádně 
stejně jako třeba pěvecky i přednesově náročnou píseň Marie 
Rottrové Lásko, voníš deštěm. Z filmových melodií jsme tento-
krát předvedli v instrumentální podobě Kmotra a Raindrops Keep 
Fallin‘ on My Head. Nechyběla ani lidové hudba, spirituál, hit Vác-
lava Neckáře Andělé strážní nebo Hallelujah.

Pavel Olbrecht, náš dvorní zvukař, podal i tentokrát precizní výkon stejně jako všechny zpěvačky a moderátor 
MUDr. Hanzelka, velké díky.

Hudba spojuje, a to platí v předvánočním čase dvojnásob. 
Koneckonců družba do pozdních nočních hodin to jen po-
tvrzuje.

Krásné prožití vánočních svátků, zdraví, lásku a pohodu 
v novém roce všem přeje váš

Tamburašský soubor Brač
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Kalendář akcí
leden 2025

Připravujeme:
02.02. Maškarní ples
11.02. Závod sólových jachtařů přes Atlantik (přednáš-
ka v knihovně)
12.02. Seniorský klub

14.02. XXVII. městský ples
20.02. Beseda se spisovatelkou Karin Lednickou
24.02. Jihoafrická republika (přednáška v knihovně)
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07.01.–14.03.2025
Městská knihovna Studénka-sídliště
OČIMA DĚTÍ
Výstava prací žáků ZUŠ J. A. Komenského
Vstup zdarma

07.01.2025 od 17:00 hod.
Městská knihovna Studénka-sídliště
DOBYTÍ JIŽNÍHO HVĚZDNATÉHO RÁJE
Přednáší spisovatel, cestovatel a fotograf Petr Horálek.
Vstupné 60/40 Kč

15.01.2025 od 14:00 hod.
Městská knihovna Studénka-sídliště
SENIORSKÝ KLUB
Procvičíme hlavu i ruce.
Vstup zdarma

20.01.2025 od 17:00 hod.
Městská knihovna Studénka-sídliště
CESTOVATELSKÉ PŘÍBĚHY Z ŠESTI KONTINENTŮ
Přednáší cestovatel Arnošt Šrámek.
Vstupné 60/40 Kč

27.01.2025 od 9:00 hod.
Městská knihovna Studénka-sídliště
VIRTUÁLNÍ UNIVERZITA TŘETÍHO VĚKU
Cyklus přednášek na téma České dějiny a jejich souvis-
losti II
Vstupné 400 Kč/cyklus

28.01.2025 od 17:00 hod.
Městská knihovna Studénka-sídliště
DÉMONOLOGIE
Přednáší spisovatelka Iva Hoňková.
Vstupné 60/40 Kč

31.01.2025 od 19:00 hod.
Dělnický dům
VARIETY COCTAIL THEATRE
Celovečerní show v duchu kabaretu a varieté
Vstupné 400 Kč


